

## Lokalrådsmøde

Tirsdag den 11. juni 2024, kl. 19.00

i Brædstrup Hallen, Skovvejen 29C, 8740 Brædstrup.

Afbud: Britta Würtz Jensen.

### Referat – er skrevet med rødt:

1. Fortsættelse af Områdefornyelsen i Brædstrup, og udvikling af Brædstrup bymidte. Per Kristensen og Torkild Skifter deltager i behandling af dette punkt, hvor de fremlægger ideer til udvikling af vores by. Vi har endvidere inviteret repræsentanter fra Business Brædstrup til at deltage i mødet under behandling af dette punkt. Vi mødes igen med BB inden mødet med borgmester Peter Sørensen, som afholdes onsdag den 14. august 2024. Vi forbereder os i fællesskab, så kommunen møder samme dagsorden hos BB og Lokalrådet.
2. Forberedelse af møde med borgmester Peter Sørensen. Mødet afholdes onsdag den 14. august 2024, kl. 17.00. Midtby – fortsættelse af områdefornyelse. Ozonrensning, Michael og Niels Dybdal forbereder sig inden mødet. Ny asfalt på naturstien, vi startede dialogen for et år siden, hvor står vi nu? Vi overvejer spørgsmål omkring knallertkørsel i parken og på naturstien.
3. Områdefornyelsen i Brædstrup – Tinghusparken:
  - a. Reetablering af søen. Michael Frisk og Frants Arboe har været til møde med en biolog fra Horsens kommune, som har lavet et oplæg til projektet. Jens Jørgensen har givet et tilbud på reetablering af søen. Brædstrup lokalråd er positive over tilbuddet. Lokalrådet overvejer at søge fonde til projektet - Frants foreslår at det er Jørgen Broch, som skal ansøge. Jørgen tager bolden videre. Michael står for den tekniske del.
  - b. Andre projekter, hvor der eventuelt kan søges donationer eller tilskud fra fonde. Vi udsætter dette punkt til efter sommerferien.
4. Møder med andre lokalråd.
  - a. Tilbage melding fra Michael vedrørende kontakter til andre lokalråd. Frants og Helle har haft møde med Nr. Snede Lokalråd. Michael opsøger et lokalråd efter sommerferien og bringer info med til næstkommende møde.
5. Drøftelse af mødeplan for 2024/25. 10. september flyttes til d. 12. september. 8 januar flyttes til 7 januar. 8 april flyttes til 10 april
6. Drøftelse af hvordan vi tilrettelægger arbejdet i Lokalrådet i 2024/25. Dette punkt færdiggøres efter sommerferien. Vi skal i større udstrækning, hver især arbejde med emner der har vores interesse. Tanken er, at der ved hvert møde skal være et punkt, som hedder "aktuelle projekter".
7. Orientering omkring samarbejde mellem Politi, kommune og SSP omkring Bæredygtig velfærd. Socialrådgiverne/familiebehandlingen vil gerne arbejde sammen med bl.a. Lokalråd, Røde Kors, skole og Idrætsforeningen. Projektet køres i første omgang igennem på byskolen i Horsens og Brædstrup skole. Netværket skal i fællesskab prøve at skabe praktikpladser til unge med udfordringer.
8. Orientering om tanker og ideer for etablering af et paddelcenter i Brædstrup. Orientering om projektet og forslag til arbejdsgruppe. Helle sender mere info til Jørgen Broch.
9. Opfølgning på igangværende projekter:
  - a. Indgangsportaler i Folkeparken. Michael og Helle har været på besøg hos KB zink og fået prøver på materialer til portalerne. Der arbejdes videre med projektet.
  - b. Kalenderfunktion under Business Brædstrup – nedlæggelse af Lokalrådets kalenderfunktion. Ovenstående er bragt i orden.

- c. Jonna Wolter Sørensen orienterer om status på mulighederne for etablering af mindfulnesssti i skoven og parken. **Jonna efterspørger hjælp til projektet. Borgerforeningen har afslået at give tilskud, men de vil gerne hjælpe med at søge fonde. Frants søger ved humanitær.**
  - d. Status på etablering af helårs gangsti rundt om Ring Sø. **Frants har ikke hørt yderligere fra Bo Karlshøj – Horsens kommune.**
  - e. Status på opgradering af den grusbelagte sti fra Søndergade til foden af Klovenhøj. **Jørgen bekræfter at det arbejde der er udført, er det som var projekteret. Det er kommunen der drifter området – Frants skriver til Bo Karlshøj, at det skal slås græs.**
  - f. Lokalrådet har flere gange skrevet til Horsens kommune vedr. vedligeholdelse af Naturstien, der flere steder trænger til ny asfalt. Spørgsmålet blev rejst på generalforsamlingen den 25. april 2023. Sagen er i proces ved kommunen, men vi mangler endelig tilbagemelding. **Vi har dette punkt på til mødet med Borgmester Peter Sørensen.**
  - g. Henvendelse til Horsens kommune vedr. ønske om flere skilte med "Knallertkørsel forbudt" på Banestien. Sagen er i proces ved kommunen, men vi mangler endelig tilbagemelding. **Punktet er med på mødet til Borgmesteren.**
  - h. Julebelysning. **Vi følger op, når vi har en tilkendegivelse fra Jyske Bank. Frants ringer til Alm Brand.**
10. Nye ideer til initiativer fra Brædstrup Lokalråd. **Spørgsmål fra Jonna omkring cykelsti – Jonna fik svar fra Søren og Steen.**
11. Kort orientering om andre punkter.  
Helle har haft møde med aktivitetsparken og præsenteret dem via facebook og sat et møde op med den Lokale presse. Det var et ønske fra Thomas Schmidt at lokalrådet skulle præsentere den nye gruppe. Lokalrådet tager kontakt til aktivitets-parken efter sommerferien. Helle inviterer gruppen med til vores møde i september.  
Frants orienter om arrangementet Horsens holder, hvor han og stadsarkitekt Jesper Pagh ikke havde gæster til rundvisningen. (nok pga. det dårlige vejr)  
Britta har ansøgt kultursamvirke om 10.000 kr. til jazz i Byhaven – ansøgningen er godkendt.
12. Andre spørgsmål. **nej**

Med venlig hilsen  
Frants Arboe

**Kommende mødedatoer:**

Onsdag den 14. august 2024, kl. 17.00

Onsdag den 14. august 2024, kl. 19.00

Møde med borgmesteren.

Bestyrelsesmøde